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Capt. Fritz is an up-from-the-ranks career man who rose from 
/the 

patrolman in 1921 to the position he held at the time of/assassination, 

chief of homicide, in 1932 or 3. (p.202) He recounts briefly the begin_ 

ning of othe connection he had the day of the assassination with the 

events thereof. He had with him several notebooks, one of which wss 

more or lessof a summary, which he indicates are a review or report on 

the assassination and attendant affairs. Then Ball describes it as a 

formal report, he doesn't dispute it, but he does say he didn't "make 

it for the attorney general of Texas". He had in mind more a report 

for the Jairen investigation. (p.203) 

He places the time of the assassination at 12:35 and specifically 

says he does not mesn that as the time he heard about it. He said he 

heard about it "immediately after that" - and that Chief Stevenson told 

him to report with his men to Parkland Hospital, which he did, although 

he seemed to have misgivings. He waited until the police car radio con_ 

finned that this was not a false report. He said that on reporting to 

the hospital he told Chief Curry he was at the wrong place, and thought. 

he should be at the scene of the crime, and Curry told him to go there, 

"...I don't think our car ever quit rolling ..." He placed his time of 

arrival at the hospital at 12:45 and at the Book Depository Building at 

12;58, and if his car didn't stop rolling, it sure crawled from one place 

to the other. 

He makes no reference to taking Decker to the Depositofy with him. 

He said on arrival at the Depository he found several officers 

there and when asked their names he pulled one of the typical cute 
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cute evasions that has characterized the testimony of the Dallas police, 

each for the most part trying to protect the other one, replying, "I 

couldn't give you the names of all of them." He wasn't asked the names 

of all of them, but he is not questioned again on this point. (p.204? 

These officers/ having told him the assassin might still be in 

the building, he and his men armed themselves and entered, 	"... and 

searched the building to see if we could find him." Jhat were the other 

cops doing" 

He acknowledges when asked, "Were there guards on the doors of the 

building at that time?" that there had been "some question shout that, 

. this may differ$ from someone else, but I am golgg to tell you what 

know ... After i arrived one of the officers asked me if I would like 

to have the building sealed and I told him I would." 

Of course he doesn't know the name of the officer; and of course 

he doesn't know what, if anything, the officer did. And of course he 

isn't saying whether °Jo onot the building had been sealed either. He 

said they started with the bottom floor and worked their way up. He is 

very indefinite in where he went and what he did. He is so indefinite 

he cannot be called in dispute with anybody about anything. Then he was 

called to the sixth floor window where he confirms that he gave 5nstruc-

tions "not to move the cartridges, not to touch anything until we could 

get the crime lab to take pictures of them just as they were lying there 

and I left an officer assigned there to see that that was done 	He 

said the crime lab "came almost immediately, and took pictures, and 

dusted the shells for prints." (probably "shells" was intended) Asked 

the name °f ill the officer he left there, he replied instead, that Lt. 

Day was taking the pictures. Asked if Lt. Day took pictures, he gave 

this reply: 
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"Yr. Fritz. I feel like ge did, but I don't know because I didn't 

stay to see whether he could. 

Mr. Ball. You didn't know whether he took the pictures? 

Mr. Fritz. I went on searching the building. I just told them to 

preserve that evidence and I went right ahead. 

Mr. Ball. ghat happened after that? 

Mr. Fritz. A feu minutes later some officer called me and said 

they had found the rifle over near the back stairway and I told them thm 

same thing, not to move it, not to touch it, not to move o any of the 

boxes until we could get pictures, and as soon as Lieutenant Day could 

get over there he made pictures of that. 

Mr. Ball. After the pictures had been taken of the rifle what 

happened then 

Mr. Fritz. After the pictures had been .made then I ejected a live 

shell, a live cartridge from the rifle. 

Mr. Ball. And who did you give that to? 

Mr. Fritz. I believe that I kept that at that time myself. Later 

I -gave it to the crime lab who, in turn, turned it over to the FBI. 

Mr. Ball. Did you put any marking of yours on the empty cartridge? 

Mr. Fritz. On that loaded cartridge? 

Mr. Ball. On that loaded cartridge. 

hr. Frits. I don't know, I am not sure, I don't think so." (p.205) 

Capt. Fritz said, "I went on searching the building". Everybody 

else who has commented on this has Capt. Fritz remaining on the sixth 

floor from the time ho arrived until after he ejected the cartridge from 

the found rifle. There is a possibility that Boone and oeitzman testi-

fied otherwise, for I believe they testified to the erection of a "man- 

WIM barricade around the rifle until the photographs could be made. 
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Note othe indefiniteness about iritz's testimony about the live 

bullet. If he kept it, what useful purpose would hhat serve? How 

would it then become identified by either fingerprints or other means? 

But if he did, he doesn't think he put his mark on it. 

He is likewise evasive about the designation of the rifle as a 

7.65 Rauser. He is certain that he nevercalled it a 7.'65, but he is 

by no means certain that he didn't call it a Mauser. 

He is asked about the hazard of handling the rifle in ejecting 

the shell: 

"Yr. AcCloy. Can I ask one question there, did you take any pre- 

cautions as to. fingerprints before you ejected this? 

Mr. Fritz. Yes, sir. 

Mr. AeCloy. So in your orAnion your fingerprints wouldn't show? 

Mr. Fritz. He could have taken mine but I let him dust first be- 

fore I ejected a shell." (p.206) 

I believe that Day testified that -Day dusted only the knob on the 
bolt before Fritz handled it. Also notice that no one asked him why it 

was necessary for him to touch the rifle, and especially why it was neces- 

sary for him to eject a live cartridge. 

He said he left the Depository immediately after being told "about 

this man", apparently a typical Dallas police reference to Oswald. They 

are so used to being evasive that they evade when they don't have to. 

Of this man he said, "I felt it important to hold that man." This does 

not in any eay explain his necessity for leaving the building. The place 

was crawling with radios. But he then describes what he tries to repre_ 

sent as a real hurry7up trip to city hall: "Yes, sir; I told them to 

drive me to city hall and see if the man had a criminal record and we 

picked up two other officers and my irtentions were to go to the hots e at 
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Irving. When I got to the city hall, I asked, because, 7_ will tell you 

why I asked because while we were in the building we heard that our of-

ficer had been killed, someone came in and told me, I asked when I got 

to my office who shot the officer, and they told me his name was Lswald, 

and I said, 'His full name?' And they told me and I said, 'That is the 

suspect we are looking for in the President's killingt." (p.206) 

This is a strwaralinect version combining fancy and fiction, none 

of which is important or reasonable. There was no reason for him to 

go to city hall for them to find put if Oswald had a criminal record. 

There was no reason for him to go to Irving. And his version of how 

he discovered the two suspects were one is at variance with the testi-

mony of the men who had Oswald in custody. But on the other hand, he, 

after all, is the boss, and whether or not he knows more and does more 

than anybody else, if he doesn't want to - convince the world of it, ap_ 

parently he at least wants to reassure himself. This is a purely self-

serving thing in his testimony at this point, and does not appear to be 

truthful. Note that in the testimony about sending the police out to 

Irving, which continues on the next page, there is no reference to a 

search warrant. There is likewise no reference to the fact that Irving 

was out of the jurisdiction of his department. Yet the report refers 

to Fritz' having told the men to obtain a search warrant. 

Then F ritz begins with his description of his interrogation of 

Oswald (p.207). Over a page is taken up with an account of the' physi-

cal layout of the homicide area. 

Ball's questioning about when the interrogation began, in which 

Fritz is apparently in dispute with some ofthe other officials, -indi-

cates the magnitude of the report Fritz prepared. Ball refers to some- 

thing on p.237, which by context could not be close to the end of the 
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report drafted by V  ritz's bureau. 

Fritz recounts the telephone call from FBI Dallas chief, Gordon 

Shanklin, requesting two of his agents be permitted to sit in on the 

interrogation. Fritz's version is somewhat different from that of the 

FBI agents, as reflected in their reports printed in the Appendix to 

the report. In any event, they were in on it, even if Fritz wasn't 

certain who else was: 

"Mr. Ball. Was anyone else present? 

Hr. Fritz. I don't remember whether there was anyone else right 

at that time or not. 

Hr. Ball. Do you remember what you said to Uswald and what he 

said to you 

Hr. Fritz. I can remember the thing that I said to him and what 

he said to me, but I will have trouble telling you which period of ques-

tioning the questions were in because I kept no notes at the time, and 

these notes and things that I have made 'I would have to make several days 

leter, and the questions may be in the wrong place." (p.209) 

Note especially Friti's language, "I kept no notes at the time". 

Elsewhere Fritz will testify he kept only rough notes. This is referred 

to in the report. The report also includes the statements of others 

participating in the interrogation that Oswald called to Fritz's atten-

tion that Fritz was taking notes. 

In any event, Fritz is not asked why he did not take notes, why 

he did not have a trahscpipt made, why he did not tape the entire pro-

ceedings, all of which are certainly normal police practices. And even 

if they were not, the assassination of a president is anything but a 

normal event, and under these circumstances there could be no possible 

excuse for the total absence of a transcript of some nature. Fritz is 
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also not asked about normal practices in the Dallas police department 

with respect to such matters. These cuestions are so obvious that the 

failure of the Commission to ask them may be regarded only with suspicion. 

(p.209) 

He then refers to Hosty's interrogation, revealing that Hosty knew 

Oswald had been to 'Ydexico City and that Oswald, in Fritzls words, "went 

into a kind of a tantrum". lie also quotes Oswald as having said he had 

not gone to Mexico City: 

I"ritz. iir. Hosty. T couldn't have known anything about 

Mexico City. . 

oias there anything said about Osaald's 

Mr. Fritz. Yes, sir. He ssid, he told Hosty, he said, 	know 

you.' die said, 'You accosted my wife on two occasions,' and he was get_ 

tiny;pretty irritable and so I wanted to quiet him down a little bit 

because 1 noticthd if I talked to him in a calm, easy manner it wasn't 

very hard to get him to settle down, and I  asked him what he meant by 

accosting, I thought maybe he meant some physical abuse or something 

and he said, 'Well, he threatened her.' And he said, 	'Re practically 

told her she would have to go back to Russia.! And he said, 'He ac-

costed her on two different occasions!" (p.210) 

This confirms the suspicion I have had and to which I have made 

earlier an occasional reference about the nature of the FBI procedure 

in avoiding Oswald and seeking out Marina. It is also a different ver-

sion than l'ritz gave in his unsigned and undated report that appears in 

the appendix to the report. It is actually a redefinition of the word 

"acoost". 

In general, he paints a cooperative picture el Oswald (p.210) 

At one point Fritz has Lt. Day bring the rifle before him and Marina: 
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"I also asked Lieutenant Day to bring the rifle down after I sent after 

Mrs. Oswald, and had her to look at the rifle. She couldn't identify 

it positively but she said it looked life the rifle that he had, but 

she couldn't say for sure. She said she thought he brought it from Hew 

Orleans." (p.211) 

This isiquite a different version from the emotional acouunt 

released by the -ommission in which marina, upon looking at the rifle, 

is reflected as having siad, "Oh, that fateful rifle of Lee Oswald." 

The question of the search of the prisoner then comes up: 

"Mr. Ball. He hadn't been searched up to that time, had he'? 

Mr. Fritz. Yes, sir; he had been searched. 

Mr. Ball. Wasn't he searched later .in the jail office 

Mr. Pritz. He was searched, the officers who arrested him made 

the first search, I am sure. He had anothe'r search at the building and 

11 believe that one of my officers, Mr. Boyd, found some cartridges in 

his pocket in the room after he came to -the city hall. I can't tell 

you the exact time when he searchedhim.. 

Mr. Ball. You don't have the record of the time when he was 

searched? 

Mr. 2rits. No." (p.211) 

When asked what kind of bullets they were, Fritz refers only to 

the caliber. 

He also refers to the condition of Hrs. Helen Plerkham for whom he 

represented himself as exceedingly anxious to get a lineup under way, 

as saying his men "were about to send her to the hospital or something", 

and they had to give her ammonia to revive her. He defends the one of 

policemen in the lineup, saying he was afraid criminals 0might attack 

Oswald, and he pretends there was no significant difference in attire: 
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"Mr. Ball. Uow, were they dressed a little better than Oswald, do 

you think, these three people? 

Mr. Fritz. 'well, I don't think there was a great deal of differ. 

once. They had on their regular working clothes and after they opened 

their shirts and took off their ties, why they looked very much like 

anyone else." (p.212) 

There are several conspicuous reasons for the total lack of a 

transcript, and perhaps they bear on the reason no questions have been 

asked about the lack of a transcript. First, when Fritz refers to the 

fact that Hosty left, he meant Hosty left and never reappeared at any 

of the interrogation sessions, even though he was the FBI expert on 

Oswald. He is not asked why Hosty left, and this is not excessive deli- 

cacy on thepart of the Commission. The Commission clearly knew the 
or 

answer and was as anxious to avoid it as the police ansi the FBI. riean- 

while, Fritz had already gotten it clearly on the record elsewhere. 

Additionally, it made it possible for Fritz to not remember anything he 

didn't want to rammmber. It protected him as well as the FBI and other 

agents. Of course, above all else, it precluded the existence of a 

record of. any of the things Oswald said that the various police agencies 

wanted not to become known. This will be especially true in several re-

spects, such as with Oswald's legal and civil rights. 'Even where Fritz 

reveals somes of the things Oswald said, the lack of a transcript permits 

Fritz to be as evasive and distorted as he chooses and to admit the ex-

sential things in what Oswald said that might have proved what Oswald 

claimed: 

"Mr. Ball. What did he say' 

Mr. Fritz. Well he told me that he was eating lunch with some of 

the employees when this happened, and that he saw all the excitement and 
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he didn't think - I also asked him why he left the building. He said 

there was so much excitement there then that 'I didn't think there would 

be an# work done that afternoon and we don't punch a lcock and they don't 

keep very close time on our work and I  dust left.$' 

Mr. Ball. At that time didn't you know that one of your officers, 

Baker, ttad seen Oswald on the second0 floor? 

Mr. Fritz. They told me about that down at the bookstore; I be-

lieve Mr. Truly or someone told me about it, told me thay had met him -

I think he told me, person who told me about, I believe told me Kf0 that 
they met him on the stairway, but our investtgation‘/ shows that he ac-

tually saw him in a lunchroom, a little lunchroom where they were eating, 

and he held his gun on this man and Mr. Truly told him that he worked 

there, and the officer let him go. 

Mr. Ball. Did you question Oswald about that? 

Mr. Fritz. Yes, sir; I asked him about that and he knew that the 

officer stopped him all right. 

Mr. Ball. Did you ask him what he was doing in the lunchroom? 

Mr. Fritz. Ykx;ximxxixAmkma He said he was having his lunch. lie 

had a cheese sandwich and a Coca-Cola." (p.213) 

Notice there is no reference to the names of the employees or the 

circumstances under which Oswald claimed to have had lunch with them. 

In this connection, of all the Book Depository employees, including the 

executives, foremen, etc., and including those witnesses necessary for 

police Purposes, such as the 3 Negroes who were on the fifth floor, 

Frazier who took Oswald to work, etc., only 22 in all were questioned 

by the Commission, and some of these statements are in the form of affi-

davits. (p.213) Again a clear reason for having no transcript and for 

not having even his rough notes: 
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"Mr. Ball. Didn't he say that he had seen a rifle at the buildinfTc' 

Me. Fritz. Yes, sir; he told me he had seen a rifle at the build. 

ins 2 or 3 days before that Mr. Truly and some men were looking at."(p.219 

That is the entire exchange. Ball drops it right then and there. 

A hotter lead cannot be imagined. Fall has no interest in it, and 

even if he later returns to it, his abandonment of this hot lead when 

offered by Fritz can suggest only that the Commission doesn't want any 

suspect except Oswald. 

Now this incident in the testimony did not die here, but purely by 

accident. J. Edgar Hoover and the State Dept. got in a hassle following 

the release of othe report because Hoover took umbrage at the very mild 

criticism of the FBI contained in the report. lie thereupon leaked data 

containing his testimony and further testimony to these rifles to the 

aashington Star. (I have it, Larry). Hoover said he had every reason to 

trust Oswald because the State Dept. had given him a clear bill of health. 

There is an unattributed, unexplained, unintroduced box in a rather promi-

nent display the Star gave to what it had gotten, and in this box there 

is reference to not one rifle seen by Oswald, but t 	two. They are ex- 

plained as having been examined by ,Truly after purchase by another 

employee and they are dexcribed as a high-powered rifle for the employee 

and a .22 for his son. 

On Oswaldfs denials: 

Mr. F ritz. He denied it - that he did not. The only thing he 

said he had done wrong, 'The only law I violated was in the show; I hit 

the officer in the show; he hit me in the eye and I guess I deserved it.' 

Ile said, 'That is the only law I violated.' lie  said, 'That is the only 

think I have done wrong'." (p.214) 

This expression by Oswald is confirmed by Sims or Stovall. Then 
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they get to the queattbn of Oswald's desire for an attorney (p.214): 

'4r. Ball. 11d you say anything to him about an attorney the first 

time you talked to him" 

Mr. Fritz: Yes, sir; the first time. he asked about an attorney, 

and I told him he certainly could have an attorney any time he wanted it. 

I told him he could have an attorney any time he liked, any attorney he 

wanted. I told him, I said, we will do it. lie said he wanted an attor-

ney in 11ew York. And he gave me his name, 'Er. Abt, and he said that is 

who he wanted, and I told him he could have anyone he liked. he said, 0 

well, he knew about a case that he had handled some years ago, where he 

represented the people who had violated the .'math Act, and he said, 'I 

don't know him personally, but that is the attorney I want.' 

He said, 'If I can't get him that I may get the American Civil 

Liberties Union to get me an attorney.' 

1:1r. Ball. was there anything said about calling him on the tele_ 

phone? 

Ar. Fritz. A little bit later. 

pir. Ball. Not that time 

 3.ot that minute. A little bit later, he asked SPIV-

thing also about an attorney and I said, 'Did you call an attorney?' and 

he said, 'You know I can't use the telephone.' And ' said, 'Yes, you can; 

anybody can use a telephone.' moo, I told them to be sure to let him use 

a telephone and the next time I talked to him he thanked me for that, so 

I presume he called. 

'Tr. Ball. You don't know whether he called? 

Fritz. I don't know whether he did or not. 

Ar. Ball. dhen you say a little bit later, you mean another period 

of questioning? 

%Tr. Frits. Sometime during that talk. 
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1,Ir. Ball. You haven't identified these period of questioning by 

time. 

Mr. Fritz. I can't identify them positively. I can do the best 

I can by memory, but I wouldn't want to try to answer any of these ques-

tions by time because I might get them in the wrong question and in the 

wrong - time span." (pP.2)4-5) 

This makes clear, first, that Oswald fromthe very first time he 
if 

spoke to the police wanted an attorney. It makes equally clear that/he 

couldn't get Abt, the police knew he wanted an attorney from the Ameri_ 

can °ivil Liberties Union. This is amply confirmed. It occurs throughout 

the police reports printed in the Report, it is referred to by Nichols 

who visited Oswald on behalf of the Dallas Bar Association, and it was 

in Ozwald's television interview. In the light of this (there has thus 

far been no reference to the following incident in any of the testimony 

I have read), the turning away of the delegation from the Dallas Civil 

Liberties Union on Friday, Nov. 22, can -be interpreted as nothing but a 

deliberate and wilful - and successful - attempt by the Dallas police to 

deny Oswald legal representation. 

Another aspect of Oswald's rights‘ and treatment follows immediately: 

"Mr. Ball. I point that time out as 6:30 because it appears that you 

started to question Oswald after you had the Markham showup sometime after 

4:35, 4:40, 4:45. Did you question him steadily from then until 6:30, the 

time of the second showup? 

Mri. Fritz. I don't - I don't bellieve there was any time when I 
a 

.went through/very long period without having to step to the door, or step 

outside, to get a report from some pair of officers, or to give them ad-

ditional assignments. 

Ball. Where did you keep him; in what room 
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Mr/ Fritz. In my office there. 

Mr. Ball. He was in your office all the time2 

Mr. Fritz. Yes, sir; within there. 

Mr. Ball. Between the two showups at 4:35 and 6:30, he was in your 

nffice all that time? 

Mr. -vIritz. '4e11, I believe he was there all that time; let's se9, 

L1:30 to 6:30; I don't remember him being carried out there any time. 

Mr. Ball. 'ties he being questioned Oby somebody all the time, whether 

you or somebody else? 

Mr. leritz. I doubtiit, because I don't think those officers talked 
to 
14O/him very much while I  was out of the office. I think they might have 

asked him a few que#ions, but didn't ask him much."(p.215) 

This ignores the period beginning with Oswald's apprehension, when 

he was immediately ushered into Fritz's office. 

What does the law say about such intensive interrogations, especi-

ally before arraignment or aharging with a crime? On the arraignment: 

"Mr. Ball. Wow, your records show that in your office at 6:37 there 

was an arraignment; do you remember that? 

Mr. Fritz. Yes, sir; I remember that arraignment. 

Mr. Ball. Will you tell us what happened then" It doesn't show 

arraignments. (p.X215) 

Mr. Fritz. Do you show arraignment for 7:30? 

Mr. Ball. No; 6:30, 7, you discussed, you met with Alexander, the 

district attorney's office, didn't you? 

r. Fritz. I probably did. I probably talked to him about the 

evidence. 

Mr. Ball. He was arraigned at 7:10. 

Mr. eritz. He was in our outer office most all the time and I 

talked to him two, three different times. 
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Mr. Ball. -Did he ever take part in the questioning of Oswald' 

Mr. Fritz. I don't believe so; now sir. 

Mr. Ball. What happened at 7:10? 

Mr. Fritz. 4 7:10 we had this arraignment with judge David 

Johnston, and present, I was present, and Officers Sims, Boyd, Hall, and 

Mr. Alexander from the district attorney's office, and that was in my 

office. 

Mr. Ball. How was the arraignment conducted?  

Mr. Fritz. Well, the judge gave him a warning, talked to him for 

a little bit. 

Mr. Ball. 0:hat warning did he give him? 

Mr. Fritz. He advised him of his rights. I believe he had a form; 

I couldn't repeat it, of course, but I believe he had some forms that he 

went over with him. 

Mr. Ball. What rights did he advise him of; do you know? 

Mr. Fritz. Of his rights for an attorney, and everything that he 
to 

told was supposed to be volunfi 	and things of that kind. 

Mr. Ball. he was advised that he had a right to an attorney, was he? 

Mr. Fritz. Yes, sir; s am sure he was; I advised him on that on two 

or ► three different occasions. 

Mr. Ball. Did - you have a rule in Texas, do you, that whatever a 

witness, a person in custody, says cannot be used against him unless he 
is warned? 

Mr. Fritz. 4e do have; yes, sir. 	have to warn them before we 
warn 

can use the testimony. :le have to/006,f them in the beginning before he is 

questioned." (p.216j- 

Fritz's gratuitous and self-serving statement, "I advised him (of 

his rights to an attorney) ...two or three different occasions," is of 
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a chavacter with the reasons attributed to the warren Commission for 

sealing of the files for 75 years in the interests of Oswald's daughters. 
The fact is that lawyers acceptable to Oswald appeared almost within 

hours of his apprehension and they were turned away by the police. Fritz 

then flies into the fact of reason and all the information available and 
again points up why there was no transcript of any kind; 

"Mr. Fritz: He told me that he didn't want a lawyer and he told me 

once or twice that he didn't want to answer any questions at all. And 

once or twice he did quit answering any questions and he told me he did 

want to talk to his attorney, and 1 told him each time he didn't have to 
if he didn't want to. So, later he sometimes would start talking to me 
again." (p.216) 

The record is clear: Oswald talked about everything except what 

would connect him with the murder. On those things he was consistently 

reported by those who participated in the interrogations as saying he 

would not talk about these matters until- he was represented by an attorney, 
and, in fact, he told the Secret Service Inspector Kelley that as soon as 
he was represented by an attorney, either the attorney or Oswald would 

answer the special questions the Secret Service had because of its special 
responsibility. (This is in Secret Service Insp. Eelley's report printed 
in the appendix to the report, Larry. I don't think anybody anywhere in 
the world would ever believe that Oswald on any occasion said he didn't 

C  want a lawyer. But apparently the ommissim did, because it didn't ques-
tion Vritz about this. (13.216) 

ikxmlas The questions that had been interrupted by the arraignment 
was immediately thereafter resumed with an FBI agent named Clements doing 
the interrogating. This was interrupted for another lineup which, in 

turn, was followed by the resumption of questioning by Clements (p.217) 
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which was followed by fingerprinting at 	Fritz admits, "I probably 

talked to him a little bit more after that." But he says that even though: 

the records show fingerprinting at 8:55, "1 don't believe he was finger-

printed. I think we made the paraffin test in my office." The experts 

have testified that they did both. Here again the Commission doesn't 

even send Fritz back to his very extensive report which he had with him 

and which the Commission had. 

,-'ritz spoke to Wesley Frazier on the 22nd and .Frazier told Fritz 

about the package and the curtain rods. Fritz talked to Oswald about 
as 	 having 

this the morning' of the 24th and ouotes Oswald/having "denied/anything 

to do with any curtain rods." Fritz says the reason he didn't question 

Oswald immediately about the curtain rods is becuase he wanted to learn 

more about the package. He acknowledges that Frazier took a polygraph 

test which showed Frasier to be truthful. 

?hen he spoke to Oswald about it, he quotes Oswald as yaving denied 

carrying anything except his lunch into the building. (p.218) 

Fritz giv s an accurate representation of what he had been told by 

Frazier, who had been confirmed by the polygraph: 

"Ur. Ball. Did Frazier ever tell you how long the package was? 

Mr. Fritz. He just measured, told me about that long. 

Mr. Ball. Approximately how long? 

Mr. Fritz. I am guessing at this, the way he measured, orobably 

26 inches, 27 inches, something like that. Too short for the length of 

that rifle unless he took it down. I presume he took it down if it was 

in there, and 	am sure it was. 

Lail. Do you remember what time you - was it the way Frazier-

showed it to you - was it the size of a rifle that was broken down? 

7.1r. Fritz. Yes, sir; it -ould be just about right." (p.219) 
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However, Fritz is 100 percent wrong about the rifle fitting into 

such a package. The shoftest package the rifle would have made was 

about 1/3 longef.. 

Then Oswald's "press conference": 

"Mr. Ball. Did you give any instructions to the press conference? 

Mr. Ftitz. Yes, sir; the chief told me he wanted him brought down 

for a press conference, and I told my officers to take them down and I 

asked the chief to let me put it on the stage. I was a little bit afraid 

something might happen to him in front of that stage, someone in the crowd 

might hurt him but he said no, he wanted him out there in the front, and I 

told him I would like to put him on the stage so that the officers could 

jerk him inside the jail office cbf anything happened but he said no, he 

wanted him in front, so J- told the officers to take him down. 

I went down later to see how everything was going, but I couldn't 

get in. Tho drowd had jammed clear back out into the hall. 

Nr. Ball. 1)o  you know what time you sent him up to the jail? 

Mr. Fritz. I have it here; I think - 12:05; yes, sir." (p.219) 

Fritz has consistently made inferences about Chief Curry and has 

consistently represented himself as fearful. for Oswald's safety. The 

above quotation is consistent with similar self-serving aspects of Fritz' s 

statement printed in the report, for example. It is perhaps in response 

to Curry's pretense that Fritz was in charge of and responsbla for every-

thing. (p.219) 

Off guard for a moment, Fritz admits he was on the sixth floor 

when the rifle was found in this response: "They called me as soon as 

they saw it and i went back there and I saw it." 

Shen ICClog, in an equally unguarded moment reveals the Commission 

was in no sense conducting an investigation to discover who killed the 

President, but to prove that Oswald did, in this sentence: "When you 
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went up to the sixth floor from which Osnald apparently had fired these 

shots, ... " 

Fritz makes clear his sensitivity to the business of the paper ba17: 

nrar. Dulles. 4hen was the paper bag covering that apparently be 

brought the rifle in, was that discovered in the sixth floor about the 

same time? 

Mr. Fritz. No, sir; that was recovered a little later. I wasn't 

down there when that was found. 

Yr. Dulles. It was recovered on the sixth floor, was it not? 

Lir. Fritz. Yes, sir; I believe so. 	can check here and see. I 

believe it was. But I wasn't there when that was recovered." (p.220) 

The faEt is the contrary. The bag was removed before the identi-

fication crew took their pictures. And the pictures were taken while 

Fritz was still there. At least, this is the way I understand the testi-

mony; i(ssuming first that the testimony is understandable, and second 

that it reveals farts. 

Ball then returns to the finding of the rifle: 

"Mr. Ball. Is that the scene that was photographed by the crime 

lab gfoup? 

Mr. Fritz. Yes, sir; that is right. But there is one thing that 

this Picturc.is a little bit deceiving in one4way. This picture is taken 

with a man standing, no doubt, on boxes up high like this, standing down 

level on the floor. This gun was partially under the end of these boxes 

right hhere. You see the camera evidently took a picture under like that, 

and he got a little more gun than you would see if you were standing on 

the floor." (p.220) 

I don't believe F ritz intianded it for this purpose, and of 

course the &omnission immediately ignores the implication of the statement 
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and changes the subject. But it is clear that such a disposition of 

the rifle involves the taking of much more time than the Coirimission al- 

lowed in its reconstruction of Oswald t s alleged movements. (p.220) 

I should have noted several things above in the discussion .of this 

page: First, it is clear they kept Oswald on a treadmill of almost con- 

stant interrogations and showupa from the time of his apprehension until 

after midnight: Second, when Fritz offered to check his report about 

the bag, it is conspicuous that he didn't and wasn't asked to. This 

bag continues to be a very sensitive point to both the Commission and 

the police agencies; they cannot live with it and they cannot live with- 

out it. 

Ball returns to the showup, and for a moment it looks as though he 

had Fritz worried: 

"Mr, Ball. Did you say to anyone of othese gitnesses, ic think 

we have got the man that killed Tippit and he is probably the man who 

killed the Presidentfl Anything like kigoi that? 

gritz. I don't remember saying anything like that." (p.221) 

Isn't this a remarkably moderate response by Fritz? No indignation. 

No speeches about his and his departamfatts decency, honesty and obedience 

to the law. It's almost as though he expects them to confront him with 

a witness who was going to say the opposite. 

2ritz then gives Mrs Helen Markham his personal endorsement: 

"Mr. Fritz. ... Helen 1iarkham. And she was a real good witness 

and she identified him positively and picked him out in a manner that 

you could tell she was honest in her identification." (p.221) 

This is what he thought of the woman who was so hysterical he 

.feared she'd have to go to the hospital and he personally deliversed the 

ammonia she reouired. If at the time of the assassination he didn't 
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know otherwise about 0 Hrs. L'Iarkham, he certainly knew all about her 

and her 
son by the time of ithis testimony. 

Oswald was not yet to get a moment's peace. Fritz consults his 

records and says the arraignment was at 1:35, but Ball says, "your 

records show that he was checked in the jail at 1:10 a.m. and it doesn't 

show a checkout when he was taken to the arraignment." (p.221) Fritz's 

explanation was that the card was faulty. Ball drops the questioning 

without proceeding one step further. 

Fritz resumed questioning Oswald at 10:25 a.m. the 23rd. he 

doesn't remembo it, but by prompted consultation with his formal re-

port, he refreshes his memory. Ball has to continue promptimr Fritz 

in an effort to learn what information this interrogation yielded (p.222). 

hmk -:hen Ball Decides Fritz is non-responsAve he prompts him, say-

ing, "You learned certain things from your investigation of the day be_ 

fore, hadn't you?" and Fritz replied he did, then: 

Ball. all. One of them was you found he had a transfer, didn't 

you, in his pocket when he was arrested? 

Mr. Fritz..Yes, sir; I sure talked to him about the transfers. 

Mr. Ball. Whet did he say? 

:,1r. Fritz. He admitted the transfer. 

Er. Ball. I don't want you to say he admitted the transfer. 

want you to tell me what he said about the transfer. 

Mr. Fritz. He told me that was the transfer the busciriver had 

ggven him when he csught the bus to go home. But he had told me if you 

will remember in our previous conversation that hd rode the bus or on 

North Beckley and had walked home but in the meantime, sometime had told 

me about him riding a cab/ 

So, when I asked him about a cab ride if he had ridden in a cab 
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ho said Wyes, he had, he told me wrong about the bus, he had rode a cab. 

He said the reason he changed, that he rode the bus for a short distancd, 

and the crowd waa so heavy and traffic was so bad that he got out and 

caught a cab, and I asked him some other questions about the cab and I 

asked him what happened there when he caught the cab and he said there 

was a lady trying to catch a cab and he told the busdriver, the busdriver 

told him to tell the lady to catch the cab behind him and he said he rode 

that cab over near his home, he rode home in a cab." (p.223) 

Whab both Ball and Fritz are ignoring is that Fritz learned about 

the bus transfer about 1. o'clock the previous day. There is no reason 

to presume he delayed questioning about it until the morning of the 23d. 

Ball has given him a hint and he has taken it, that's all. Fritz, in 

this connection says he doesn't think he asked Oswald if Oswald went 

directly home. Another advantage of no transcript. Ball has to prompt 

him again and does by referring to Fritz's interview with Frazier.(1).223) 

returning to the question of what'Oxwald was doigg at the time 

of the assassination, Ball has to prod and prompt before Fritz will 

mention specifically the very indefinite reference he attributed go 
someone 

Oswald of being with °30x called Junior ..." Fritz had looked 

at the report to refresh his recollection and reports that Oswald told 

him he had a cheese sandwich and some fruit for lunch. Fritz euotes 

Oswald as having said he brought his lunch from the Paines'. he also 

said he checked with the l'aines to find out if Oswald could have brought 

some chicken and says he learned that there was no chicken in the hots e. 

There is no reference here to any effort to find out whether or not 

Oswald could have brought a cheese sandwich and some fruit. Ior does 

Bell ask him. Asked, "Did you find out there was an employee named 

Junior ... " Fritz says, "Probably we have it here, some of the officers 
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probably did, ..." Next F ritz gives a good example of how to tell 

the opposite of o the truth ley telling the truth. Asked "didn't you 

ask him if he belonged to the Communist Tarty?", -Fritz said, "He said 

he did not. He ssid he never had a card." The implication here is 

that Oswald was a Communist in everything except actual membership. 

Diametrically the opposite is the truth. He hated the Communist Party 

and the Soviet Glvernment. 

Then, turning the questioning to the pistol, Ball again has to 

prompt Fritz by telling him his notes refer to an interrogation of 

Oswald about the pistol.' Fritz then gives a very general representation 

of the alleged answers he got from Oswald. (P.224) 

Ball then wants to know if there was any further questioning about 

an attorney or whether or not Oswald wanted one, to which Vrits replied: 

"Mr. Fritz. Yes, sir; there probably was because I talked to him 

about a lawyer a number of times and he said he didn't want the local 

attorneys, Almx some attorney had been up to see hiM after one of- these 

questionings, and he said he didn't want him at all. He wanted 14r. Abt. 

And he couldn't get him and I told you about the ones there in the Ameri-

can Civil Liberties Union. 

Yr. Ball. Didn't he tell you at one time he didn't want to answer 
any 
questions until he talked to his lawyer': 

:4r. Fritz. Yes, sir; he told me that two or three times. 

Mr. Ball. This morning he told you that, didn't he.7 

Mr. Pritz. He probably did." (p.225)C 

But just the day before the pOlice had turned away the representa- 

tives of the American CiVil Liberties Union. 

And what is the legal situation with respect to the police con- 

tinuing to question a man who they admit said he didn't want to talk 
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until he had a lawyer-  Also, does this have any effect on the ability 

of the state to brine him to trial? Ball again directs Fritz to refer 
or not 

to his notes, p.137-D, "and see whether/that refreshes your memory "I1 

2ritz. I told him - you know he had told me he could not use 

the telephone because he didn't have the money to pay for a. call. I 

told him he could call collect from the jail to call anyone he wanted 

to, and I believe at that time he probably thanked me for that. 

X6 But I told him that we allowed all prisoners to do that. 

Ball. Did he say he didn't hnvimoney enough? 

Fritz. He told me that but as I said I told him he didn't 

need the money, he could call him collect, and use the jail phone, tele-

phone. 

Nr. Eall. 	that did he say: 

Mr. Fritz. That seemed to please him all right, because he evi-

dently did because the next time I saw him he thanked me for letting 

him use the.phone, but I told him it wasn't a favor; everyone could do 

that. 

Mr. kali Dulles. Do you know who he caned? 

MX. Fritz. I don't know, I wasn't there. 

Mx. Dulles. Is there any record' 

Mr. Fritz. I don't believe there would be. I think you give him 

the use of the telephone and they could cell when they wanted to. He 

could have called half a dozen people if he wanted to. 

Mr. Dulles. He couldn't make a long distance call, could he 	I 

suppose he could if he called collect." (p.22510 

It is not likely that Oswald said he couldn't afford to use the 

phone; he had about 	in his possession when arrested, and he knew he 

had left w170 with Tarin.a. (p.225) 
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Fritz then Fives his version of showing Oswald the photographs 

of Oswald with a rifle and pistol and Oswald's denial and accusations 

that the pictures were forrIeries. (p.226) 

Apparently the 23d was another day of interrogation interrupted 

only by lineups. 

loritz has been insisting he couldn't specifically state on what 

interrogation he asked what questions. Here again he is shown that, 

by referrigg to his notes, he can at least recall what his notes say. 

The interrogation about the picture, 133 and 131, acoording to his notes, 

took place at 6 o'clock on the eventing of the 23d. (p.227) 

For some reason Fritz shifts to the questions and questioning of 

the morning of the 24th, but Ball calls him back to the night of the 

23d. He quotes L'swald as making many false denials about the pictures. 

about the residence on Neely Street, about the people who visited him 

there, etc. (p.228) 

Ball returns to the question of the sackwith this caution: "7:jith_ 

out looking at your notes there, let me ask you this." All he gets out 

of Fritz is that L'swald never admitted bringing the sack. Again Fritz 

gets a convenient lapse of memory. He is not certain if he told Oswald 

what Frazier said, not certain if he mentiaaed what Frazier's sister 

saw, He is sure he told Oswald that Frazier reported curtain rods in 

the package, but "I can't remember that right now". He says he asked 

Oswald if Oswald is fixing up where he lived, and quotes Oswald as saying 

he wasn't. But asked, "Do you know what he said in reply to your clues-

tionl", Fritz said, "No, sir; I don't remember what he said about that." 

(p.229) 

After some essentially meaningless talk about the post office box, 

it becomes clear that Fritz's tactics are wearing Ball clown. Ball 
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by asking "How long did *you talk to him this morning of November 2L:" 

Tritz's first repponse is that he isn't certain when they started talk-

ing to him. (Two pages before, he had volunteered the time.) Ball 

tells him, "9=30." Fritz repeats, "9:30, we talked to him then until 

about - I have the exact time here." Ball says, "Can we cut it shorter, 

your records show 11:15 iniyour office." Fritz then says, "Herd is, 

11:15." Ball asks if o this is right, and Fritz says it is. 
ries 

The total absence of the word "jny" in the vocabula0Aii of any 

of the Commission personnel is something at which I never stop marvel-

inc. There has been some strung-aut, inconsequential talk about the 

pistol when this occurred: 

"Mr. Ball. Did you ask him why he had five live .36 caliber bul-

lets in his shirt? 

Mr. Fritz. Yes; in his pocket? 

Mr. Ball. Yes. 

Mr. Fritz. No; I didn't ask him that. 

Mr. Ball. You didn't ask him that? 

Mr. Fritz. Ao." (p.230) 

Even if Fritz had been a recruit flatfoot, this question is the 

most obvious one in the world, and if Ball hadn't even finished law 

school, or in fact had never even gone to it, the obvious question for 

him to have asked is, "Why didn't Fritz ask about the bullets'?" (p.230) 

There then follows a series of questions about Oswald's purchase 

of the rifle, about the photograph, about the storage of the rifle in 

the Paine garage, and each one, according to Yritz, got. a false or non-

responsive answer from Oswald. he quotes Oswald as having denied shooting 

the President, the governor, or Tippit. Then about Oswald's whereabouts: 

he 
"l!r. Ball. dith reference to where he as at the time the President 
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was shot, did he tell you what floor of the building he was on? 

Mr. Fritz. I feel sure that he told me he was on the second floor. 

Mr. Ball. Look at 136B. 

Mr. Fritz. X11 right, sir. 

Mr. Ball. The second paragraph down, 1363. 
yes, 

Ur. Fritz. Yes, sir; second floor;/sir. die ssid he usually 

worked on the first floor. I asked him what part of the building at 
the time _the kresident was shot. He said he was having lunch at about 

this time on the first floor." (p.231) 

Note Oswald's claim to have spent most of his time working on the 

first floor is confirmed by employees of the building. Note also that 

no one has the slightest evidence that Oswald was not eating his lunch 

on the second floor. The only thing that could possibly place him on 

the sixth floor at any time after the beginning of the lunchhour is 

Brennan, and Brennan can't be depended upon for anything. 

At this point in thw interrogation", Ball has asked Fritz a number 

of questions about things Oswald might have said and Fritz fairly con- 

sistently says he doesn't remembet them. then Ball goes into the part 
the interrogation of 

of Fritz's report dealing with his claim of conducting/Oswald under 

difficult circumstsnces. (p.321) Besides the presence of 200 newsmen, 

Fritz referred to the small size of his office (ignoring all the large 

unassigned areas available on that filer, as I pointed out in my analy-
sis of the report and the sketch of this floor). After setting the 
stage for Fritz: 

"Mr. Ball. Did you have any tape recorder? 

Mr. 	L, sir; 1  don't have a tape recorder. iJe need one, 

if we had one at this time we could have handled these conversations 

far better. 
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Mr. Ball. The Dallas iolice Department doesn't have one? 

Nr. Fritz. F0, sir; I have requested one several times but so 

far they haven't gotten me one. 

Mr. Ball. And you had quite a few interruptions, too, during the 

questioning, didn't you? 

Mr. Fritz. Yes, sir; we had quite a lot of interruptions. I wish 

we had had - under the circumstances, 1 don't think there is much that 

could have been done because 1 saw it as it was there and I don't think 

there was a lot that could have been done other than move that crowd out 

of there, but I think it would have been more apt to get a confession 

out of it or get more true facts from him if I could have got him to sit 

down and quietly talked with him." (p.232) 

At this point Ball drops the question. And, of course, there's 

no sense in this kind of interrogation unless it serves minister pur_ 

pose. He has done nothing to elicit whether or not Fritz had a tape 

recorder available, - whether or not he had the funds or facilities of 

borrowing one, whether or nat he asked the Secret Service or the FBI 

for one. If the Dallas police department doesn't have one, it's the 

one of the very few that doesn't have at least one. ,Je knowlthat the 
office 

Secret Service/at least subsequently had one, and it seems a perfectly 

safe assumption that every police agency is eauipped with at least one. 

Ball shifts to the precautions Fritz took for Oswald's safety 

while Oswald was in his custody. Fritz points out that he 4always hat 

officers with him wherever he moved. (p.232) 

On the transfer itself: 

"1.1r. Ball. had you been requested by ''Eleriff pecker to transfer 

him there before? 

Mr. Fritz. No, sir. I had talked to the chief about transferring 
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him down there. The chief had called me on the 23d, on the 23d, I can't 

give you the exact minute, probably a little after noon, he had called 

me and asked me when we would be ready to transfer him and I told him we 

were still questioning him. We didn't want to transfer him yet. 

said, 'Can he be ready by about 14 o'clock? Can.  he be transferred by 4 

o' clock?' I told him I didn't think we could. 

Mr. Ball. That would be Saturday afternoon? 

Hr. Fritz. That would be the 23d, would be Saturday, yes, sir. 

Tieh he asked me could he be ready by 10 o'clock in the morning, so I 

could tell these people something definitely, and I felt sure we would 

be ready by then. However, we didn't, we ran overtime as you can see 

by this report, an hour and a half over, when they come over to trans-

fer helm." (p.233) 

Obivously, this' explanation does not hold water. Ball accepts 

it, but he doesn't question or analyze it. 

First of all, there was nothing to preclude the continuation of 

the questioning of Oswald while he was in the sheriff's jail, Second, 

Fritz didn't begin to question Oswald until 9:30 on the morning of the 

2)1th (p.226). Additionally, Fritz had returned Oswald to jail at 7:15 

Saturday nLght and had not questioned him thereafter. So, of course, 

he could have continued his questionings Saturday night. 

Bence, it is clear, all the explanations given by Fritz at this 

point are false and are totally unrelated to police necessities, 

Note also the form of the question by 	Ball gives :Zritz the 

opportunity also to be evasive. It refers to a direct request to Fritz 

from the sheriff which would not have been normal in any event, And it 

ignores the she7iff's obvious concern made clear elsewhere and often, 

and especially after his office and the FBI had received threats on 
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Oswald's life. Iddirectly, Ball addresses himself to this: 

u 0 
"Mr. Ball. Did you consider transferring him at night? 

Mr. Fritz. At night? 

Mr. Ball. Yes. 

Mr. !L'ritz. During the night on Saturday night, 1 had a call at 

my tome from uniformed captain, Captain Frazier, I believe is his name, 

he called me out at home and told me they had had dome threats and he 

had to transfer Oswald. 

Arid I said, well, 1 don't -know. I said there has been no security 

set', and the chief having something to do with this transfer and you 

had better call him, because - so he told MB he would. 

Er. Ball. Did you think. - 

Mr. Fritz. He called me back than in a few minutes and he told 

no he couldn't get the chief and told me to leave him where he was. I 

don't think that transferring him at night would have been any safer 

than transferring, may I say this? 

Hr. ball. ,Yes. 

Ffitz. Any safer than transferring him during the day. 

have always felt that that was Ruby who made that call, 1 may be wrong, 

but he was out late that nirjat and I have always felt he might have 

made that call, if two or three of those officers had started out with 

him they may have had the same trouble they had the next morning, 

I don't know whether we had been transferring him ourselves, I 

don't know that we w:Aild have used this same method but we certainly 

would have used security of some kind. 

r. Ball. How weren't you transferring him? 

7Jr. Fritz. Sir, yes, sir. 

Hr. Ball. :that do you mean if we were transferling him ourselves? 



31 - ?ritz 

nr. Fritz. I mean transferring like I was told to transfer him. 

1.ir. Ball. I beg your pardon'? 

r. Fritz. T waz transferring him like the chief told me to trans- 

fer him. 

Yr. Hall. How would you have transferred him? 

T.ir. Fritz. I slid do one thing here, 
I  should tell you about. 

When the chief came back and asked me if I was ready to transfer him, 

I told him 1  had already complained to the chief about the big cameras 

set up in the jail office and I was afraid we couldn't get out of the 

jail with him with all those cameras and all theee people in the jail 

office. 

So when hhe chief came back he asked if we were ready to transfer 

and I said, 'We are ready if the security is ready,' and he said,'Irt 

is all set up.' He said, 'The people are across the street, and the ' 

newsmen are all well back in the garage,' and he said 'It is all set.&? 
time 

And at that Anim he told me, he said, 1 4e have dot the money 

wagon 1.117 there to transfer him in,/ and 1 said, 4W11, i  don't like the 

idea, chief, of transferring him in a money wagon.' 4e, of course, 

didn't know the driver, not who he was, nor anything hbout the money 

wagon, and he said, !Well, that is all right. Transfer him in your car 

like you want to, and we will use the oney wagon;' (p.233) for a decoy, 

and I will have a squad to lead it up to the central expressway and 

across to the left on Elm Street and the money wagon can turn down elm 

Street and you can turn down Lain Street, when you get to pain Street, 

going to the county jail,' and he told me he and Chief Stevenson would 

meet me at the county jail, that is when we started out. 

Er. Ball. How would you have done it if you were going to do it? 

dell, I hesitate to say because it didn't work good Mr. Fritz. 
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this way. If I had done it like I would do it or usually do it or 

something and it hadn't worked I would be just in the same shape you 

know, and it would be just as bad, so I don't like to be critical of 

something because it turned out real bad. 

You can kind of understand my - I know that our chief didn't know 

anything was going to happen or he surely wouldn't have told me to trans-

_ fer it that way." (p.234) 

Despite his apologies on behalf of the chief, it is clear that 

Fritz is getting himself on record as having had no responsibility and 

as having never been consulted until the last minute about the transfer 

of Oswald. This is in direct contradiction to the chief's statement 

and in the hands of anything except a Commission of this sort would have 

resulted in I am certain an inquiry into the possibility of perjury, 

because Oswald was killed. Asked how he would have done it, Fritz points 

out that, under similar conditions, with similar threats, and with prac-

tically no manpower compared with what was involved in the transfer of 

Oswald, he did transfer Ruby safely. 

Note also that he has gone out of his way twice to acknowledge 

receipt of threats to OswaldTs life by the police. 

He repeats the transfer was on the chief'sorders. 

He acknowledges, "I would have talked to him later in the county 

jail but we didn't need to hold the man any longer." (p.234) Following 

discussion about how blinding the television lights were, there is off- 

the-record discussion. Then ball turns to the question of ;iarren Ryynolds 
Reynolds, 

who was hhot after he had been one of those who helped idettify Oswald 

as fleeing the scene of the Tippit shooting: 
through 

"Mr. Fritz. Yes, sir; I talked to him. He was shotxx±rtn the head. 

Ni. Ball. Yes. 
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Yr. Fritz. I didn't talk to him very long because I didn't have 

to talk to him long or I didn't have to talk to him very long but he 

told me two or three different stories and I could tell he was a sick , 

man and he had no doubt brain damage from that bullet and he is apt to 

say anything. 

Mr. Ball. :that did he say? 

41r. Fritz. He told me that - he told me two or three stories, one 

story he told me when they first brought him into me, for me to talk to 

him, he told me that he saw this Ruby coming down there and he told him 

- he said he followed him up and say which way he went. 

Mr. Ball. Ruby? 

Mr. Fritz. Saw Oswald. 

Mr. Ball. Oswald? 

Mr. Fritz. Yes, Oswald, and I questioned him further and I asked 

him, how far, how close was the cloSest you were ever to him, how far 

were you from him? He said, well, from that car lot across the street 

there. 4e1l, of course, if he had been at a car lot across the street 

it would be difficult to follow him on the sidewalk. It would be ouite 

difficult ao I talLed to him for just a short time and I didn't bother 

with him any morel 

I already had some history on him because the other bureau, the 

forgery bureau had been handling him and they had' already told me a lot 

about him. They discounted anything that he told." (p.235) 

Apparently, the Commission had a higher opinin of 4arren Reynolds 

because they took his testimony and qyoted it in the report. 

Aa to the Reynolds shooting: 

Fritz. They think it might have been over a car deal but they 

are not positive and I don't know that he will ever tell them. 
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Kr. Ball. Have you ever discovered any connection between the 

shooting of arren Reynolds and the killing'? 

Mr. Fritz. Never. 

Mr. Ball. The assassination of the President (p%235) 

Hr. Fritz. None at all. 

Mr. Ball. The  killing; of Tippit 

Hr. Fritz. Lc); we found nothing. 	we chocked it. 

Ball. Any connection between Oswald and ';:arren heynolds or 

Ruby and Barren 	kx Reynolds? 

Fritz. lie found no connection. '4e had all kinds of rumors, 

of course, that they were connected, and we didn't find anything. 

Mr. Ball. Did you investigate it 

Mr. Fritz. Yes, sir; I had some officers investigate it, .and the 

forgery bureau investigates him because they were already working on 

the shooting case. They handled all the shootings where people are not 

(p.236) 

He had nothing to do with the investigation of lialker's shooting. 

(p.236t. Fritz doesn't think he ever questioned the bureau that handled 

the talker case, which was riot a homicide, because they wore different 

cases and he didn't want to mi-; them up. 

Admitting that Truly gave him a complete description of Oswald, 

together with hone address, he said he never gave it to anyone because 

when he got to his office Oswald was there.. 

Obviously, he had no way of knowing Oswald would be there, and 

the obvious thing to have done was to have broadcast the description 

over the radio or to have issued orders by radio for police to Eo to 

the address Truly had given him and to pick up the man Truly described. 

There is no questioning about this. 



35 - Fritz 

Fritz offers to be helpful: "I think I could help you a minute 

about that description that went out over the radio but I didn't hear 

it. When I got to the building, some officer there told me, said we 

thinlr the man who did the shooting out of the window is a tall, white 

man, that is all I had. That didn't mean much you know because you 

can't tell five or six floors up whether a man is tall or short." (p.237) 

It is interesting to note that Fritz interprets the description 

he got as of a tall man. And even that he. didn't believe because, as 

I have pointed out elsewhere in the analysis, at that elevation Brennan 
if, in fact, 

could tell nothing about the man's height, /he did see a man. 

Then this interesting bit about Brennan: 

"Hr. HcCloy. Were you present at the showup at which Brennan was 

the witness- 

1.1r. Fritz. Brennan? 

Yr. McCloy. Brennan was the alleged - 

lir. Fritz. Is that the man that the Secret Service .brought over 

there, nr. Sorrels brought over 

LnCloyd. I don't know whether Mr. Sorrels - 

Mr. Fritz. I don't think I was present but 	will tell you what, 

I helped k'Ir. Sorrels find the time that that 	man - we diddl t show 

lottaktp that he was shown at all on our records, but Plr. Sorrels called 

me and said he did show him and he wanted me to give him the time of the 

showup. I asked him to find out from his officers who were with Mr/ 

Brennan the names of the people that we had there, and he gave me those 

two jJavis sisters, and he said, when he told me that, of course, I could 

tell what showup it was and then I gave him the time." (p.237) 

This clearly states tha# tshe police have no record of Brennan's 

being at the lineup. This doesn't mean that Brennan wasn't there, but 
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it sure doesn't mean that he was. (p.237) 

They returned crtptibcally to the FBI AG-ent Hosty; 

Ball. Did Hosty say to you that he knew 'Jswald? 

Mr. Fritz. I heard 	Lihanllin tell Mr. Hasty on the telephone. 

I had Mr. Bookhout pick up the telephone and I had an extension. 

Mr. Ball. What did he hear? 

Mr. Fritz. He said is Hasty in that investigation, Bookhout said 

no. He said, 'I want him in that investigation right now because he 

knows those people he has been talking-to,' and he said some other things 

that I don't want to repeat, about what to do if he didn't do it right 

quick. So I didn't tell them that I even knew what Pr. Shanllin said. 

I walked out there and called them in." (p.238) 

This is intriguing but to say anything further is pure speculation. 

Remember also Hasty was yanked, then demoted, then transferred. 

Also intriguing is the following on the conditions of or the con-

ditions in the Dallas jail: 

"Mr. Ball. oas he fed any time during that clay? 

Mr. Fritz. Yes, sir; he was. I don't remember buying him some-

thing to eat. I usually do, if they are hard up in jail at the time I 

buy something to eat but some of the other officers remember me buying 

him food but the only thjmp., he would drink was I believe some milk and 

ate a little package of these crackers sandwiches and one of the other 

officers bought him a cup of coffee and that is all he would either eat 

or drink, that is all he wanted." (p.238) 

And holy and honorable as he is, Fritz has not wired the jail 

cells, or so at least he says, he couldn't eavesdrop on the conversation 

between Oswald, his wife, and others in his family. He does say he some-

times wishes he could. (p.238) 
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Fritz, with great authority and inaccuracy, then sets then 
straight on the chicken lunch by saying it had been consumed the pre_ 
vious day. Le assures them the assassin was not in the window near 
which the chicken bones were found. The Commission already had testi- 
mony ,ran the man who left the chicken bones that day. 

Fritz also had complaints about Oswald's intelligence. Oswald 
could anticipate Fritz. Fritz attributed this to some special trainirg 
Oswald had had. Note in what follow Fritz's own special use of words, 
such as "a question that meant something". 4hat Fritz wanted was a con- 
fession and his complaint against Oswald was that the confession was not 
forthcoming. Oswald has been consistent and clear on the point he would 
not t&lk about anything he was charged with until after he was represented 
by a lawyer. tote also Fritz's appraisal of Oswald and his behavior: 

2ritz. You know I didn't have trouble with him. If we would 
just t&lk to him quietly like we are talking right now, we talked all 
right until I asked him a question that meant something, every tine I 
asked him a question that meant something, that would produce evidence 
he immediately told me he wouldn't tell me about it and he seemed to an- 
ticipate what I was going to ash. In fact, he got so good at it one time, 
I asked him if he had had any training, if -he hadn't been questioned before. 

Mr. Dulles. questioned before? 

Fritz. 	tiestioned before, and he said that he had, he said yes, 
the FBI quebtioned him when he came back from Russia from a long time and 
they tried different methods. He said they tried the buddy boy method and 
thorough method, and let me see some other method he told me and he said, 
'I understand that.'" (p.239) 

Crwald expressed no animosity against anybody. 
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On the question of whether Oswald expected a political benefit 

from the assassination of President Kennedy, this o quote from Capt. 

Fritz: "I wanted" to tell you one thing before I forget. One time i 

asked him somethinF about whether or not, either I asked him or some-

one else in there asked him, if he thought he would bebetter off, if he 

thought the country would be better off with the President killed and 

he said, 'Well, I think that the Vice President has about the same views 

as the President has.' He says he will probably do about the same thing 

that president Kennedy will do." (p.240) 

Asked about Tippit's record, Fritz begins with a high endorsement 

which he gradually reduces in the change of one paragraph to mediocrity: 

"The record is good, It waa average, it looked better than a lot of 

then do. It is all right, It had the same little things that happen 

to most officers, maybe some little complaint about something minor, 

nothing of any consequence." (p.40) 

There is no connection he can establish hoeween Oswald, Ruby, 

Tippit and some fourth person. He says he has heard all the rumors 

and he has, insofar as he could, checked them, always with negative 

results. his evaluation of the number of policemen who knew Ruby is 

other than that of the chief. He said, "I think a lot of the officers 

knew Ruby." Fritz's opinion of Oswald is again sought by Ball: 

"Fir. ball. captain Fritz, from being with Oswald for a couple of 

days what were your impressions about him? eras he afraid, scared? 

1-r. Fritz. 	Jas he afraid? 

Hr. ball. Yes. 

1.1r. Fritz. No, sir; I don't believe he was afraid at all. 

think he was a person who had his mind made up what to do and I think 

he was like a person just dedicated to a cause. And I think he was 



39 - :20.ritz 

above.  average for intelligence. 

I know a lot of people call him a nut all the time but he didn't 

talk like a nut. He knew exactly when to quit talking. He knew the 

kind of questions, 	could talk to him as long as I wanted to if I just 

talked about a lot of things that didn't amount to anything. But any 

time I asked him a question that meant something he answered quick." (1)- 

240-I) 

In showiri Fritz the disputed pictures of Oswald with the rifle 

and when 2r1tz said he had only one of the two, The commission again 

carefully skirts the issue of what happened to the second, and especi-

a14 since. we now know from the testimony of the officers who performed 

the search, that the police had both m.gatives, the delicacy of the 

Commission becomes suspect. These are in Vol. ;[VII, pp.L197-C and are 

identified as Exhibits 712-14. Note that the posed picture is inac-

curately posed. It is almost a combination of two pictures of Oswald, 

but the agent is very careful not to give an identifiable view of the 

rifle he is holding. It does not have the same sling, if it has any, 

for the picture is not clear. Oswald's security and the FBI's alleged 

interest comes up again: 

"Yr. Ball. Captain, I would like to ask you some more questions 

about your nrisoner. 

Frits. All right, sir. 

Mr. Ball. The first day that you .had Oswald in custody, did you 

get a notice from the FBI, any of the FBI officers that there had been 

a communication from :4ashington suggesting that you take extra precau-

tions for the safety of Oswald? 

Frist. No, sir; there was not. 

ri1r. Ball. Do you recall whether or not on Friday - 

The Chairman. ';, hat was* your answer to that? 
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Fritz. I did not, I got no such instructions. In fact, we 

couldn't - we would have taken the precautions without the notice but 

we did not get the notice. I never heard of that. 

Er. Ball. DlOyou recall mbizikker that on Friday, November 22, 

vade asked you or did he or didn't District Attorney oade ask you. to 

transfer Oswald to the county jail for security!: 

Mr. gritz. That would be on the night of the 22d? 

Hr. Ball. On the night of the 22d. 

Mr. Fritz. Yes, sir; he asked me if I would transfer him that 

night. (p.241) 

Lall.• Shat did you tell him? 

Mr. Fritz. I told him we didn't want to transfer 	yet. tie 

wanted to talk to him some more. 	talked a little bit. He didn't 

act ally want him transferred. Be just was more or less talking about 

whether or not we wanted to transfer 

Hr. Ball. Now on Sattrday Decker called you and asked ft  you to 

transfer him? 

Fritz. On Saturday did he call me and ask me to transfer hin' 

Ball. Yes, that would be the 23d. 

Fritz. Noi ,sir; he did not. 

Mr, Ball. Did Chief Curry tell you that Decker had called or 

anything of that sort? 

fir. Fritz. Yes, sir; when I was talking to Chief Curry on one 

of those conversations, I don't think it is the conversation now' when 

he told me about the hours, I think it is another conversation, I told 

Wm, I said, 'I don't know whether we were going to transfer him or 

Decker was going to transfer him,' and Chief Curry said, 'We are going 

to transfer him, I have talked to  Decker, we are going to transfer him.' 
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Ylr. Ball. When were the plans for the transfer made^ 

Fritz. then were the plans made ?  

Ball. Yes; do you know? 

Mr. Fritz. I don't know about that. The only think I know is 

what I told you about when the chief told me about would he be ready 

by. 10 o'clock that morning, and 1  told him I thought we could. 

Er. Ball. You didn't mate the plans yourself' 

4r. Ffitz. Vo, sir. 

Ir. Ball. They were made by the chief? 

Mr. 	Yes, sir; they were made by the chief. 

Mr. Ball. ''then did the chief first tell you what the plans were? 

klr. Fritz. That was on the 23d. Re didn't tell me about all the 

plans, of course, at that time because I told you when he came up to 

tell us about that, when he asked when we were ready to go he told me 

about the armored car, that is the first I had ever heard of that." (P.242) 

Fritz is willing, to call the chief-  a liar, and that is exactly 

what he does at the end of the excerpt, quoted above. Curry has said 

publicly and has sworn under oath the opposite. It would appear that 

Fritz is being truthful. (p.242) 

The discussion (it can't be called examination) turns to Ruby 

(P.243) and what Ruby said of how he was able to accomplish his murder: 

"Mr. Fritz. He told me he came down that ramp from the outside. 

So I told him, I said, 'No, you couldn't have come down that ramp be- 

cause there would be an officer at the top and an officer at the bottom 

and you couldn't come down that ramp.' lie said, 'I am not going to talk 

to you any more, I am not going to get into trouble,' and he never talked 

to me any more about it." (p.2414) 

Fritz repeats, "I had nothing to do with setting up the security 
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in the basement ..." This 	a point he has emphasized from the very 

beginning, including in his self-serving version of the interrogations 

printed in the appendix to the report. (p.240 

The story of the man reportedly seen running from the Texas Book 

Depository and getting into a white Rambler then comes up with Fritz 

saying he didn t t believe the man and_having no recollection of part of 

the man y  s alleged story: 

"Mr. Ball. Roger Craig stated that about 15 minutes after the 

shooting he saw a man, a white man, leave the Texas State Book Depois_ 

tory building, run across a lawn, and get into a white Rambler driven 

by a colored man. 

rir. 2ritz. I don't think that is true. 

Mr. Ball. I aiM stating this. You remember the witness now 

Mr. 2ritz. I remember the witness; yes, sir. 

Mr. Ball. Did that man ever come into your office and talk to 

you in the presence of Oswald? 

Mr. Fritz. In the presence of Osciald? 

rt.,. Ball. Yes. 

Fritz. No, sir; I Ern sure he did not. I believe that mad 

did come to my office in that little hallway, you know outside my office, 

and I believe I stepped outside the door and talked to him for a minute 

and I let someone else take an affidavit from him. 'We should have that 

affidavit from him if it would help. 

Er. Ball. how othis man states that, has stated, that he came to 

your office and Oswald was in your office, and you asked him to look at 

Oswald and tell you whether or not this was the man he saw, and he says 

that in your presence he identified Oswald as the man that he had seen 

run across this lawn and get into the white Rambler sedan. -ek, you remembex 

that? 
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Mr. Fritz. I #think it was taken, I think it was one of my 

officers, and I think if he saw him he looked through that glass and 

saw him from the outside because I am sure of one thing that I didn't 

bring him in the office with Oswald." (p/2)45) 

By inference at least, Fritz says that they can control the local 

press: 	 • 

"Mr. Ball. In the light of your experience in this case, do you 

think you should alter your regulations with the Press, have a little 

more discipline when the press are around?  

flr. Fritz. 	can with the local press. 	can't do much with 

those people that we don't know from those foreign countries, and from 

distant States, they don't ask us. They just write that they hear of 

and we read it." (p.246) 

F ritz says that Dallas will never close the case. If anything 

comes up in 10 years, they will follow it and if it is out of4their 

jurisdiction they will refer it to the proper Federal agency. - Asked 

if he has any leads, he said, "I don't believe we have one." in turn, 

he asked if they could think of a lead to be followed up. He got no 

answer. 

Asked if he knew where uswald was between 12?35 and 1:10 a.m. 

Saturday, Nov. 23, a period for which "the jailer's records show he 

was checked out", Fritz said he believed that it was during, this time 

that L'swald was photographed and fingerprinted, and he connects it with 

the arraignment. However, following the first arraignment, other testi-

mony shows that at about 8:55 this happened to Oswald. According to 

the Dallas records, Oswald wasn't arraigned for the killing or the 

President until 1:35 a.m., so between 12:35 a.m. and 1:10,a.m., he 

could not have been out for the arraignment on the charge of killing 
the Iresident. 
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loritz does not have this error called to his attention and no 

further questions are asked about this missing 35 minutes. (p.247) 

At the suggestion of Fritz, Lt. T. L. Baker, who was more or less 

the editor of what is called Cearruission Document 81-E, the Dallas police 

report, is recalled to the stand. Baker testifies that during the 35 
minutes, Oswald, as a matter of fact, was being, run throur,h'the ID bureau, 
photographed, fingerprinted, etc. Thereafter, in reqponse to a telephone 
call from L'hief Curry, Oswald was delivered back to the Identification 

Bureau for arraignment, the telephone call coming at about 1:30 a.m., 

the arraignment at 1:35, and Oswald was returned to the fifth flOor 

jail at 1:45 a.m. 

Note that while the Commission refers to this "Commission Document 

81_B", it does not seem to be in the record. It is not offered during 

Fritz's testimony, nor is it referred to as a Commission exhibit. 

Yritz returns to the stand briefly to say he neVer had heard of 

Oswald or Bernard .4eissman before the assassination. 

Fritz's Affidavit of June/1964 (7 H 403-4). 

Fritz says his purpose in preparing the affidavit is "i wish to 
supplement the evidence FyIven by me on 4ednesday, April 20, 19644..!' 

He says with respect to the spent rifle shells that after the 

;mkt pictures wore made, pet. Sins brought the 3 shells to his office 

and delivered thou to him. He Irept them in an envelope and later turned 

them over to net. Dhority to take to Lt. Day of the Identification Bureau. 

"I told Detective Dhority that after these hulls were checked for prints 

tl leave two of them to be delivered to the FBI and to bring one of them 

to my office to be used for comparison tests here in the office, as we 

were trying tc find where the cartridges hsd been bought." 



44 - Fritz 

Fritz said he kept the empty shell until the night of liov. 27 

when the FBI SAID that it wanted the shell and a notebook that belonged 

to Oswald for the commission. He said they had Hosty's receipt. 

V believe this is in contradiction to other testimony about the 

shells, 1 also believe by Lt. Day, that they were checker for in2 

fingerprints at the time they were photographed. 

This affidavit also contains the only reference I have seen to 

any effort to trace the cartridges in any manner whatsoever. There is 

no further reference to it that I know of showing either success or 

failure in the venture. 

Deposition of Capt. I. 	FRITZ, July 121, 1964, (15 II 145_53) 

Asst. Copsel Hubert, after introductory remarks, inouires about 

the food that Oswald received. Fritz replied that when in jail he 

received the jail food and when in Fritz's office he was given' coffee 

a couple of times, etc. Fritz doesn't know if Oswald had supper on 

Friday, Nov, 22. He said he doesn't know about any meals Oswald had 

on Friday, Saturday or Sunriay. Fritz also is not certsin whether 

interrogation stx(opped at mealtime. Hubert implies 	did. 	recol_ 

lection is to the contrary. (p.147) 

Fritz reiterates he had nothing to do with the planning for Oswald's 

transfer and was not consulted or informed about it until the time about 

which he hadpreviously testified, on Sunday when he heard about the 

"money wagon" and disapproved. (p.148) Fritz says at one time he per-

sonally talked to the sheriff about moving Oswald, which I belieme is 

in contradiction to his earlier testimony, but I nay be wron-. 

when asked if he could have continued his interrogation of Oswald at 

the county jail, replied: 
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"Captain Fritz. No, sir; that wouldn't have been good at all. 

Mr. Hubert. Can you tell us why? 

Captain Fritz. Well, there are many reasons. First our records 

wouldn't be there, would be one thing, and we wouldn't have the Wit-

nesses at the county jail for the lineups and would be out of contact 

with the office for inciaminfizra. incoming information. The city hall 

would be quite a distance freer, us. There are certain other things 

that migh*nterfere with questioning at the county jail. It was bad 

enough where we were. 

Hr. Hubert. As a matter ofamt. fact, where you were was a pretty 

bad situation for it 

Captain Fritz. Ordinarily it wouldn't be such a bad situation. 

It was a bad situation because of all that news media that had turned 

into a mob. 

Ur. Hubert. That is what I was getting at, whether or not any 

consideration was given to moving Oswald to the county jail actually 

to get away from the crowd and conduct the investigation under the con_ 

ditions that wouldn't involve the crowd? 

Captain Fritz. No, sir; I don't think that would have been good 

at all. That would be completely away from the office and the records 
or 

and the some 1K¢ 20 officers that were required to conduct tho inves- 

tigation, and we would have to move our entire organization to the 

county jail, which would have been impossible." (p.149) 

This may be fact, but in his testimony before the Commission, 

) Fritz also testified that he knew he would have to complete 

his investigation while Oswald was in the sheriff's custody. He does 

not recall telling the chief of his concern about the mass of people 

on the third floor. (p.149) 
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On 6aturday, 2ritz says, he told the chief "we ought to get rid 

of the lights ..." in the basement preparatory to moving, Oswald. In-

stead, the lights were moved back. 

till on security: "Captain Fritz. I want to say this in fair-

ness to the chief. As we started to leave, he told me that the people 

were moved across the street, and the other people were back of the 

railing, and I think he thought they were. I think someone must have 
his 

changed thim order down there ..." (p.150) 

Fritz's testimony of the surge forward of the media people before 

the shooting is not supported by the existing ppictures. Fritz, as he 

had already indicated, expected the media people to be confined in the 

area of the rail in the parking lot. He said, "Had they been back 

there, everything would have been all right." 

"Mr. Hubert. It is your impression that there would be nobody on 

the jail side of the rail and nobody on the main ramp, Hain Street ramp!' 

Captain 	That is right; we thought we had clearance there. 

Mr. Hubert. low you say that when you came outside you caused 

OsWald and the two guards with hire, 	Leaven° and i r. Graves, to halt 

in the jail office and you went out and called out as to whether it was 

clear? 

Captain Fritz. A lieutenant was standing there in uniform, and I 

asked him, and he told me that the security was 01;.-  A detective also 

gave the same answer." (p.151) 

The rest is concerned with discussions of movement at night, 

security, Fritz's opinion of the press, meeting the outside-of-i'allas 

press, his opposition to a nocturnal move, and his initial but subse_ 

quently withdrawn inferred denial of a suEgestion for the night move. 

It actually originated with Sheriff Decker, for one, but there is no 
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reference to it here, Fritz restricting himself to the telephone call 

from the police to him during the night. 

LarrT-, 2ritz comes through to me as a tough old boy who has been 
doing 

around and knows how to survive and is intent upon dmiT so. Pretending 

to be fair to the chief, an interest he clearly does not have, he 

nonetheless nails the chief with a lie about the Oswald transfer. 

4herever there is fault, it is elsewhere, not with Fritz. He had no 

room to move, it was dangerous moving the prisoner, he had too many 

people in his office, and of course he makes it a point to say the FBI, 

the Secret Service, and all the other people had a perfectly proper 

business being there. It just worked against him. Le would have gotten 

more out of Oswald under ether circumstances, etc., which is pure non-

sense. He know more than he said, and he forgot less than he said; but 

who can prove it? 

To a large degree, he confirms the denial of Oswaldls legal and 

civil rights. He also confirms Oswald l s.willingness to talk and the 

fact that he did on everything except what whould connect Oswald with 

the assassination or the murder of Tippit. Le definitely says Oswald 

was not a nut or anything like that. He suspected Cuban involvement. 

but the impression I get is that he suspected pro-Castro involve lent. 

He was likewise careful to protect the image of all the officers 

and personnel of the Dallas police with aaom he worked except for the 

chief. Ho  had no choice but to defend himself against the chiefls lie, 

trying to pin responsibility for the movement of Oswald upon him. he 

doesnt  t Five a damn about the outside press, and he was very careful to 

maintain his good relations with the -Lianas press. He was likewise care-

ful to not in any way imply that prior to his arrival at the Depositclry 

anybody in the police department was negligent. 
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Of course, all of this was possible because he was, in no sense 

of the word, interrogated. He was handled as gently and delicately 

as possible. All the many obvious questions were avoided. I don't 

believe there was a single point during his ouestioning where he was 

ever asked the question, "WHY". During his testimony, the dommission 

revealed a gap of 35 minutes beginning at 12:35 the night of the as_ 

sassination in the police records on Oswald's whereabouts. An effort 

is made to clarify this with the testimony of Lt. Baker, which might 

be correct, but the fact remains the police have no record of Oswald's 

whereabouts. 	Likewise with respect to Bbennan, the police have no 

record of his being at the lineup he attended. 

He is particularly handled with consideration on tell question 

of the lack of any kind of a transcript. .He was never asked, for ex-

ample, why a police stenographer was not there, in addition to what I 

have indicated about a tape recorder. In the renort are references to 

his "ough notes". I saw no such reference in his testimony, and he 

is allowed to get away with saying he had no notes, even though the 

interrogation reports printed in the appialdix of o the report itself 

reveal that he did, infect, keep notes during his interrogation of 

Oswald. 

He is never asked why he sent his officers into another juriadie_ 

tier without seeing to it they had a seardhpfwarrant. 

The whole question of the empty rifle cartridges remains uncertain 

p; as it iwas after the testimony of other witnesses, such as Day and 

elms, and the subsequent affidavits do not eliminate the uncertainty. 

Lnother obvious failing was the lacy of quettioning when he re-

vealed they were trying to learn where Oswald had purchased the bul&etsv 

for the rifle. HaVis never questioned; in fact, there is no reference 



49 _ Fritz 

to the discrepancy in the Tippit bullets and shells. 

He is never asked about the condition of the pistol taken from 

Oswald at the time it came into the possession of his bureau. 

In short, he just wasn't quebtioned. There are many other things 

about the deficiencies of the questinning that will occur to you, and 

I'm sure the minute I stop this, dozens of others will suggest them-

selves to me, such as the failure to question him about the invalidity 

of the identifications in such lineups as were staged, Cswald's pro-

tests to him (revealed again in the interrogation reports in the appen-

dix to the report itself), about the fact that Oswald considered o the 

lineups rigged to make ddentification of him automatic. 

These really are not Fritzlo failings. They are the obvious 

shortcomings of othe Commission. 


